
Oversigt over høringssvar vedr. helhedsløsning Indre By 

Forslag Skolen på Kastelsvej: 2 spor 
inkl. døvetilbud

Øster Farimagsgades Skole 3 
spor enten på skolen grund 
eller Øster Borgerdyd Gym.

Andre bemærkninger i øvrigt Forvaltningens bemærkninger 
til høringssvarene

Østerbro Lokaludvalg Tilslutter sig forslaget Foretrækker, at skolen 
udbygges på egen grund. 
Alternativt at institutionen i 
Dr. Louisegården flyttes (men 
ikke til Kastelsvej) 

- Der er ikke ledige bygninger 
til en evt. flytning af 
institutionspladser. 

Institutionen 100 Meter 
Skoven 

- Er tilfreds med at institutionen 
ikke berøres af forlagene

- -

Indre By Lokaludvalg Forslaget er gennemarbejdet 
og langsigtet

- - -

- Dronning Louisegården kan 
evt. flyttes til Øster Borgerdyd 
Gymnasium

- Der er utilstrækkeligt udeareal 
på Øster Borgerdyd til 
institutioner. 

- - Mangler prognosegrundlaget 
for forslaget  

Prognosegrundlaget fremgår 
af BUU-sag nr. 7 den 12. 
august 2009

- - Hvad er konsekvensen af, at 
det hidtidige budgetønske på 1 
spor i Indre By bortfalder? 

Ingen. De fremlagte forslag 
erstatter budgetønsket. 

Øster Farimagsgades Skole - Ønsker at udnytte 
nabomatriklen, hvor Dronning 
Louise institutionen ligger

- Forudsætter, at 
institutionspladser genhuses. 
Der er ikke muligt pt. 
Genhusning forudsætter 
sandsynligvis ny høring.

- - Ønske om, at skolen fremover 
får 1 fritidsinstitution 
tilknyttet i stedet for 
Hvepsereden, Dr. Louise og en 
ny KKFO/FH

Det er korrekt, at skolens 
elever i fritiden skal være på 3 
adresser. Med forslaget 
overholdes pladsgarantien dog 
som hidtil.

- - Ønske om at skolens 
faglokaleprogram revideres 
når skolen udvides med 1 spor

Skolens faglokaleprogram
revideres i forbindelse med 
skolens udbygning til 3 spor. 
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- - Pædagogikken og dialogen 
skal være i højsædet i den 
videre proces

Udbygningen vil tage 
udgangspunkt i skolens 
pædagogiske principper. Der 
nedsættes byggeudvalg, hvor 
skolebestyrelse m.v. er 
repræsenteret

Den Integrerede Institution 
Lundsgade 

- Ingen af modellerne har 
betydning for institutionen. 
Institutionen ønsker hverken 
ændring af 
børnesammensætning eller 
areal/udeareal. 

- -

- - Evt. nye modeller bør medføre 
ny høring. 
Institutionsbeskrivelsen kan 
misforstås. Institutionen er 
meget rentabel og beliggende i 
område med mange 
børnefamilier. 

-

Danske Døves Landsforbund Er utilfreds med betegnelsen
”restskolen”. Fritidstilbuddet 
er vigtigt for døve elever. 
Hvilken geografisk dækning 
skal kompetencecentret have? 

- - Kompetencecentret vil være et 
regionalt dækkende tilbud.    

Landsforeningen for 
Socialpædagoger 

- Det vil være urimeligt at fjerne 
institutionspladser fra 
institutionerne ved siden af 
skolen

- -

- - I beslutningsgrundlaget åbnes 
op for andre modeller. LFS 
understeger, at evt. nye forslag 
bør gennemgå en ny 
høringsproces.

-
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- - Alle fritidspladser bør 
etableres under 
Dagtilbudsloven ikke som 
KKFO for at sikre 
fritidspædagogikken og den 
fritidspædagogiske kultur. 

BR besluttede den 11. 
december 2003 at nye 
fritidsinstitutioner integreres 
bygningsmæssigt i skolen, 
hvor det er hensigtsmæssigt 
under iagttagelse af de areal- 
og kvalitetsmæssige krav, som 
allerede er fastlagt. Nye 
fritidsinstitutioner, der 
bygningsmæssigt er integreret 
i skolen, oprettes som 
fritidshjem eller KKFO efter 
en konkret vurdering med 
inddragelse af skolebestyrelse, 
de skoletilknyttede fritidshjem 
og andre interessenter i 
lokalområdet.

Skole og Samfund - Udbygning på skolens 
matrikel er bedste forslag. 
Udbygningsmuligheder på 
nabomatriklen bør undersøges 
nærmere.

- Forslaget om at inddrage 
nabomatriklen er allerede 
undersøgt. Det vil kræve 
genhusning af 
institutionspladser, som der 
ikke er mulighed for samt 
sandsynligvis medføre ny 
høring. 

- Skolen bør kun have ét 
fritidshjem tilknyttet, og ikke 
to fritidshjem og yderligere et 
fritidstilbud.

- Det er korrekt, at skolens 
elever i fritiden skal være på 3 
adresser. Med forslaget 
overholdes pladsgarantien dog 
som hidtil.
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Fritidshjemmet Skolen på 
Kastelsvej

Godt forslag. Fritidshjemmet 
bør også inkluderes. Hele 
fritidsområdet bør drives efter 
Dagtilbudsloven. Såfremt der 
kommer nye forslag, bør der 
være ny høring. 

- - Forslaget indeholder inklusion 
både i skolen og i fritiden. 
BR besluttede den 11. 
december 2003 at nye 
fritidsinstitutioner integreres 
bygningsmæssigt i skolen, 
hvor det er hensigtsmæssigt 
under iagttagelse af de areal- 
og kvalitetsmæssige krav, som 
allerede er fastlagt. Nye 
fritidsinstitutioner, der 
bygningsmæssigt er integreret 
i skolen, oprettes som 
fritidshjem eller KKFO efter 
en konkret vurdering med 
inddragelse af skolebestyrelse, 
de skoletilknyttede fritidshjem 
og andre interessenter i 
lokalområdet.

Københavns 
Skolelederforening

Den ny skoles grunddistrikt 
bør omfatte dele af Øster 
Farimagsgade og Nyboder 
Skoles distrikter 

- - Der fremsættes senere forslag 
for Børne- og 
Ungdomsudvalget, der 
beslutter det ny grunddistrikt. 

- Kommunen bør under alle 
omstændigheder interessere 
sig for Øster Borgerdyd
gymnasiums bygning 

- -

- Det er ikke tilfredsstillende, at 
eleverne i fritiden skal være på 
3 forskellige adresser. 

- Det er korrekt, at skolens 
elever i fritiden skal være på 3 
adresser. Med forslaget 
overholdes pladsgarantien dog 
som hidtil.

Skolen på Kastelsvej Godt forslag. Skolen ønsker én 
samlet skole af hensyn til 
driftsøkonomi og 
bæredygtighed

- - Forvaltningen ser umiddelbart 
positivt på forslaget om én 
samlet skole. 
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Det ny fritidstilbud bør være 
en del af den samlede skole 

- - BR besluttede den 11. 
december 2003 at nye 
fritidsinstitutioner integreres 
bygningsmæssigt i skolen, 
hvor det er hensigtsmæssigt 
under iagttagelse af de areal- 
og kvalitetsmæssige krav, som 
allerede er fastlagt. Nye 
fritidsinstitutioner, der 
bygningsmæssigt er integreret 
i skolen, oprettes som 
fritidshjem eller KKFO efter 
en konkret vurdering med 
inddragelse af skolebestyrelse, 
de skoletilknyttede fritidshjem 
og andre interessenter i 
lokalområdet.

Københavns Kommunes 
integrerede institution 
Dronning Louise

- Institutionen er med 335 børn 
en af kommunens mest 
rationelle, og de forelagte 
forslag inddrager heldigvis 
ikke institutionen. 
Evt. nye forslag bør 
forudsætte ny høring. Det er 
svært at leve med 
usikkerheden

- -

Handicaprådet Finder den valgte løsning 
fornuftig. Angiver forskellige 
idéer til inklusion (temadage 
osv.) 

- - -
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